
چه احساسي داشتيد وقتي به 
ش�ما پيش�نهاد بازيگري داده 
شد درحالي كه خواننده بوديد؟ 
گفته مي شود دوپارديو سرانجام 

به خودش برگشته است؟
اهميت زيادي به اين مس��ئله نمي دهم. 
منتقدان م��ن هرگز اي��ن را نمي توانند 
درك كنند اما من نسبت به انتقاد ديگران 
بسيار حساس هستم. هيچ كس نمي تواند 
بفهمد چقدر از خودم متنفرم. به ش��ما 
اطمينان مي دهم مشكلات زيادي اينجا 
هست كه كسي درك نمي كند. مشكلات 
زيادي در محل كار يا جاهاي ديگر داشتم. 
وقتي شروع به كار مي كردم خيلي سخت 
بود، همان زمان ب��ا خوانندگي همراه با 
»كلود رجي« در تئاتر مينيماليستي كار 
مي كردم. من به تلويزيون زنجير ش��ده 
بودم  طوري  كه هر بعد از ظهر در خيابان 

به همراه»پيرماندي« بازي داشتيم. 
هر روز انج�ام دادن اي�ن كار، 

ديوانگي نيست؟
نه ديوانگي نيست. اين براي من طبيعي 
است. تو هم مي خواهي دنبال من بيايي؟
ش�ما خيلي دوس�ت داريد در 

عرصه سينما باشيد؟
بله، اي��ن حس ب��ودن درس��ينما را خيلي 
دوس��ت دارم به خصوص زماني كه فيلم به 
داستان هاي تاريخي مي پردازد؛ داستان هايي 
كه تخيلي  هستند و كمتر به واقعيت نزديكند 

اينها را خيلي دوست دارم. 
گفته مي شود كه شما هر نقشي 
را براي بازي قب�ول نمي كنيد 
مگر اينكه قبلًا جوانب آن بازي 

را بررسي كرده باشيد؟ 
نه، اصلًا موافق اين چيزها نيس��تم. من 
دنبال كارم و س��عي مي كنم به پول فكر 
نكنم. وقتي كار تمام مي شود بايد به سود 
آن فكركنيم. ما نمي توانيم بيشتر از 18 
فيلم در يك هفت��ه كار كنيم اين خيلي 
زياد است. من هيچ چيز در مورد اينترنت 
نمي دانم، حتي نمي دان��م چگونه از آن 
اس��تفاده كنم، اما احساس مي كنم يك 
فضاي آزاد و خلاقانه جالبي در اينترنت 
وجود دارد. گفته مي شود وقتي وارد آن 
مي ش��ويم چيزهاي مورد نيازمان را به 
دست  مي آوريم. امروزه سينما شبيه يك 
بيمارستان رواني است صفي از بازيگراني 

دارد كه به آنه��ا هورمون هاي��ي تزريق 
كرده ان��د و به چيز ديگري غي��ر از آنچه 

هستند تبديل شده اند. 
و شما چطور، چه شخصيتي را 

به شما تزريق كرده اند؟
من! آه! من »جك نيكلس��ون« در فيلم 

»پرواز بر فراز آشيانه فاخته« هستم.
به هرحال كار او را نمي كنيد نه! به 
نظرتان اين نوعي شست وشوي 

مغزي براي شما نيست؟
ام��ا كس��اني كه فيل��م ب��ازي مي كنند 
مي توانن��د راهي براي كش��تن من پيدا 
كنند و مرا از بين ببرند. من جاهاي ديگر 
يك بازيگر نيستم و زندگي خودم را دارم 
اما كارم را انجام مي دهم و وقت مي گذارم 

تا سرگرم كننده باشم. 
هميشه همين طور بوده ايد؟

هميشه. هيچ وقت كارم را براساس رابطه 
انجام نداده ام. كارمن ماجراجويي است. 
يك جس��ت وجوگر هس��تم، اين همان 
چيزي اس��ت كه باعث آزاد ب��ودن و رها 

بودن من مي شود. 
شما تقريباً بيش از 150 فيلم بازي 
كرديد اما همه آنها دريك سطح 
نيستند. با كارگردانان متفاوتي 
بوده اي�د كه ب�ا هم ف�رق دارند 
به عنوان مثال با كارگردان هايي 
مثل» لولو«، »موريس« و »آريل 
زيتون« درنهايت بازي در كدام 
يك از فيلم ها براي شما جالب تر 

بوده است؟

»آريل زيتون« )تهيه كننده سينمايي( 
ش��خصيتي اس��ت ك��ه كارخ��ودش را 
 ،»Pialat مي كند و كارش با »موريس
فرق مي كند. اين اص��لًا اهميتي ندارد. 
تو من را به ياد »كايه دو س��ينما« )يك 
مجله سينمايي فرانسوي( مي اندازي كه 
خبرنگار آن از من پرسيد چگونه مي توانم 
با »كلود زي��دي« و »مارگريت دوراس« 
كار كنم درحالي كه براي من، هر دو اين 
شخصيت ها مثل هم هس��تند. با هر دو 
مورد من كارم را انجام مي دهم اين چيز 
عجيبي نيست. وقتي خودم مي دانم اين 
فيلم ها چه چيزي است و اينكه كيفيت 
يك چيز نسبي اس��ت، از تو نمي پرسم 
با »آريل« رقابت مي كني يا با آنتونيوني 
)كارگردان(. من هرگ��ز در فيلمي براي 

شهرت بازي نمي كنم. 
ش�ما مثل يك اس�فنج خيس 
خورده مي مانيد كه همه چيز را 

جذب مي كند؟
بله، يك اسفنج بزرگ!

نب�ود،  اي�ن  م�ن  منظ�ور 
نمي خواستم اين را بگويم.

مهم نيست هيچ مش��كلي وجود ندارد. 
ترجيح مي دهم يك اسفنج بزرگ باشم 
تا يك آدم س��ختگير، بي روح و منضبط. 
من اتفاقاتي را كه در اطرافم رخ مي دهد، 
مي بينم وهميش��ه براي��م هيجان انگيز 
اس��ت، اينكه چگونه همه چيز در تكاپو 
اس��ت. همه چي��ز تغيي��ر مي كند هيچ 
چيزي ثابت نيس��ت. بايد دقيق بود اين 
مس��ئله درهمه چيز صدق مي كند، اعم 
ازمطبوعات، سينما و... »تنها اين نعمت، 
شايسته انسان است و چه ارزان مي توان 
غيرانساني بود.« اين جمله از من نيست، 
جمله آرزويي از»پيترهاند« )نويس��نده 
و نمايش��نامه نويس پيش روي اتريشي( 
اس��ت. اما در كل آنچه اهميت دارد اين 

است كه به چه صورت بازي مي كنيد. 
ما كه اغلب مان اين را مي دانيم.

بله، اگر ش��ما به اندازه كاف��ي آزاد و رها 
باشيد، مي دانيد چه بايد بكنيد. 

آيا تا به حال به اين فكر كرديد 
كه روزي صحنه سينما را ترك 

كنيد؟
نه، هرگز يك بازيگر سينما و تئاتر، صحنه 
بازي را ت��رك نمي كند. اي��ن مثل برگي 

است كه از درخت جدا مي شود يا جواني 
كه در جواني مي ميرد همان طور كه جيمز 
دين )بازيگر امريكايي ك��ه نماد فرهنگ 
س��رخوردگي نوجواني بود( يا گيوم پسر 
من بودند. اين اثر است كه باقي مي ماند. 
موس��يقي ه��م همين طوراس��ت- البته 
درمورد همه آثار صدق نمي كند- بعضي 
نويسندگان هم همين طورهستند مانند 
دوراس، بك��ت و... ك��ه وقتي نوش��تن را 
كنار گذاش��تند مردند. تروفو )فيلمس��از 
فرانسوي( ممكن است بماند يا مجموعه 
تلويزيوني »زن همس��ايه، آخرين مترو« 
از »آنتوان دوانيل« اما اين فيلم ها هميشه 
وجود دارد، چون تروفو هيچ ادعايي در كار 
ندارد، فقط مي گويد آنچه انجام مي دهد 
يك تجربه است. هنرمندان افراد عجيب 
و غريبي هس��تند. زندگي ك��ردن با آنها 
آسان نيست اما من آنها را خيلي تحسين 
مي كنم. به خصوص نقاش��ان كه بالاتر از 
همه قرار دارند مثل بيكن، بارك، مونه و... 
آيا شما سعي كرديد وارد عرصه 

موسيقي يا نقاشي شويد؟
نه، خوشبختانه. ويليام پسرم، موسيقيدان 
بزرگي بود. او استعداد زيادي داشت، اما تا به 
حال هيچ خروجي نداشت و ازدواج هم نكرد 
و به سختي زندگي مي كرد، اما من هميشه 
خوش ش��انس بودم و ب��راي نگراني هايم 
خروجي داشتم. من براي خودم ارزش قائل 
هس��تم و اين يك چيز طبيعي است كه به 
من اجازه مي دهد تا به جلو بروم و بدانم به 

كجا مي روم ومقصدم چيست. 
منظ�ور ش�ما اي�ن اس�ت كه 

خودتان را محدود نمي كنيد؟
هرگز خودم را محدود نمي كنم. 

ش�ما در فيل�م »يك پ�ل بين 
دو س�احل« ب�ه كارگردان�ي 
»فردريك اوبرتين« همكاري 
داش�تيد اما به نظر مي رس�يد 
فعاليت كردن درآن فيلم براي 
ش�ما جال�ب نب�ود كار زيادي 

نمي كرديد؟
نه اصلًا ب��راي من جالب نب��وده در واقع 
من اين تكنيك ها را مي شناس��م اين به 
معناي آن نيس��ت كه برايم بازي جالب 
نيست و دوست ندارم، بلكه وقتي مي دانم 
اين روزها همه چيز filmable )شركت 
تولي��د فيلم( و هم��ه تصاوي��ر با كمك 
جلوه هاي وي��ژه به خوبي با ق��درت بالا 
عملي مي ش��وند، من ه��م نمي خواهم 
كاري كن��م و مردم هم فق��ط مي بينند. 
آنچه خيلي نگران كننده است، اين است 
كه امروزه اطمينان به تكنيك ها وفنون 
خيلي بالاست، درصورتي كه به هيچ چيز 
نمي توان اطمينان كرد بايد كار كرد تا به 

چيزهاي بيشتري دست يافت. 
آينده خود را چگونه مي بينيد؟
حالا كه ازمن اين س��ؤال را مي پرس��يد 
بگذاري��د از قول»پيتر هان��د« جمله اي 
بگويم: »م��ن هي��چ چي��ز نمي دانم كه 
پيشرفتي كرده ام  يا نه، اتفاقاتي كه برايم 
مي افتد اين را به من مي گويد.« و من هم 
چيزي شبيه اين را مي خواهم به خصوص 
در اي��ن 20، 30 س��اله، مي توانيد تلاش 
كنيد تا به چيزي كه 60 سال قبل نبوده 
است برسيد. در حال حاضر من اين زمان را 
دوست دارم كه چه اتفاقي برايم مي افتد. 
آيا شما آدم خوشبختي هستيد؟

اين سؤال را از من نپرسيد. زيرا اگر شما 
در مورد خوشبختي و بدبختي فكر كنيد 
خيلي زود دچ��ار يك وس��واس فكري 
مي شويد. پس بهتر است براي پيشرفت، 
به جلو حركت كرد و اي��ن را مانند رازي 

درون خود نگه داشت. 
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سينما شبيه يك بيمارستان رواني است!
ژرار دوپارديو بازيگر فرانسوي:

   اشرف السادات موسوي
بازخوان�ي تازه ترين گفت وگوي مس�عود 
ده نمكي ك�ه در آن مروري كرده اس�ت بر 
سوابق كاري مختلف خود از حضور در جبهه 
و جنگ گرفته ت�ا كار مطبوعات�ي و بعدتر 
ورود به سينما در كنار ذكر برخي نكته هاي 
تكراري، يك كليدواژه مهم دارد! ده نمكي 
رمز موفقيت خ�ود را عدم وابس�تگي اش 
به جناح هاي سياس�ي و البته اعتقادش به 

حزب الله دانسته است. 
صدالبته كه تعبير 
او از ح��زب الله 
نيروهايي مردمي 
هستند كه خارج 
از ساختار قدرت 
نق��د  ذره بي��ن 
دست ش��ان  را 
بگيرند و جناح ها را نقد كنند و خودش��ان را 
ذيل جناح ها نياورند. ده نمكي تبديل شدن به 
بخشي از مكانيسم قدرت را دور از تعريف واقعي 
حزب الله مي داند و دليل آن را هم اين مسئله 
مي داند كه هر جرياني كه درگير رانت قدرت 
شود فارغ از خط و ربط سياسي نمي تواند لحن 
صري��ح و انتقادي كه پي��ش از ورود به قدرت 

داشته را حفظ كند. 
ده نمكي همان اندازه كه موافقان فراوان دارد، 
مخالفان خود را ه��م دارد. مخالفان او بارها و 
بارها او را شخصيتي دانسته اند كه فيلم هايش 
را با سخنراني اش��تباه گرفته و سعي مي كند 
به جاي زبان س��ينما ب��ا زب��ان اس. ام. اس با 
مخاطبان حرف بزند. اين سخن درست باشد يا 
غلط مهم نيست، مهم اينجاست كه ده نمكي در 
آغاز دهه نود حرفي را مي زند كه اندكي انديشه 
بر آن ما را با ريشه بسياري از مشكلاتي كه در 

سال هاي اخير داشته ايم آشنا مي كند. 
   چند حزب اللهي مي شناس�يد كه به 

رانت هاي دولتي نه بگويد؟
ده نمكي به درس��تي مناس��بات بعضاً چرك 
سياسيون را ش��ناخته و به صراحت نيروهاي 
حزب الله��ي را از ورود به اين مناس��بات نهي 
مي كند. او رمز س��عادت ايران اسلامي را يك 
نيروي مردمي حزب الله��ي مي داند كه خارج 
از دايره ق��درت تمام تلاش خ��ود را براي نقد 
آسيب هاي مختلفي كه گريبان جامعه را گرفته 
انجام دهند. طبيعي است در چنين فلسفه اي 

هر چه اين بدنه حزب اللهي توسعه يابد جامعه 
به سمت توسعه راه پيدا مي كند. 

حال بايد ديد در ش��رايط امروزي چند درصد 
از آنهايي ك��ه دم از حزب اللهي بودن مي زنند 
چنين ويژگي را دارند؟ چند نفر را سراغ داريد 
كه به رغم ادع��اي حزب اللهي بودن براي يك 
پس��ت مديريتي مياني له ل��ه مي زنند؟ چند 
نفر را مي شناسيد كه به ظاهر دم از آموزه هاي 
حزب الله مي زنند اما براي ورود به عرصه قدرت 

زيرآب رفقاي نزديك خود را هم مي زنند؟
از آن سو چند نفر حزب اللهي را مي شناسيد كه 
به دعوت هاي چند باره اي كه از آنها براي حضور 
در مناصب دولتي مي شود پاس��خ نه بگويند؟ 
چند حزب الله��ي را ديده ايد ك��ه در همه اين 
سال ها سعي كرده باش��ند فقط و فقط وظيفه 
واقعي خود كه امر به معروف و نهي از منكر است 

را بي آلودگي به رانت قدرت انجام داده باشند؟
طبيعي اس��ت كه از ه��ر دو گ��روه مي توان 
مثال هايي آورد ام��ا آنچه راه نجات ماس��ت 
كمك به تبيين فرهنگ واقعي حزب الله است 
تا از تعداد گروه اول كم شده و بر تعداد دسته 

دوم افزوده شود!
   مديراني كه داعي�ه حزب اللهي بودن 

دارند اما. . . 
براي كشوري كه داعيه حزب اللهي بودن دارد 
اين خوب نيس��ت كه مدي��ران تاريخ مصرف 
گذشته اي داش��ته باش��د كه حتي ابزارهاي 
س��اده ارتباط مجازي را به درستي نشناسند 
اما همچنان عطش مديريت داش��ته باش��ند. 
براي ما كه مي خواستيم فرهنگ حزب الله را به 
دنيا صادر كنيم اين خوب نيست كه مديران 
30 ساله مان هنوز كه هنوز است لذت پشت 
ميز رياست نشستن و امر و نهي كردن را بر هر 

چيزي ارجح مي دانند!
اگر مي خواهيم كودكان و نوجوانان امروزمان 
كه آينده را مي سازند به فرهنگ حزب الله بنازند 
سعي كنيم بيشتر از اينها بر تعريف حزب الله به 
عنوان نيرويي كاملاً مردمي و در خدمت اهداف 
خدا و رسول بينديشيم نه نيرويي كه خدمت به 
سياست را بالاتر از هر چيز مي بيند. فقط اندكي 
انديشه بر اين موضوع است كه اهميت سخن 
حضرت علي)ع( در پست تر بودن حكومت از 
آب بيني شتر را به ما مي فهماند! پس شمايي 
كه بر كرسي رياست فلان اداره تكيه زده اي چرا 
آب بيني شتر را با جهاز شتر اشتباه گرفته اي؟

در پي هجمه هاي رس�انه اي ب�راي تخريب 
فيلم هاي�ي نظي�ر »لك�ه«، »م�ن روحاني 
هس�تم« و »مص�اف« در روزه�اي اخي�ر، 
س�فيرفيلم برنامه اكران اين سه فيلم را با 
ش�رايط ويژه براي دانش�گاه ها و نهادهاي 

مردمي مختلف پيشنهاد كرده است. 
طب��ق اين ش��رايط وي��ژه، اك��ران اين س��ه 
فيلم ب��ا 50 درصد تخفيف نس��بت به قيمت 
عادي انجام مي ش��ود.  لذا فعالان فرهنگي و 
تشكل هاي دانش��جويي كه تمايل به نمايش 
اين س��ه فيلم پيش��نهادي دارند مي توانند با 
 مراجعه به »سامانه اكران سفيرفيلم« به آدرس

 http://safirfilm. ir/reserve اق��دام به 
ثبت نام اينترنتي اكران اين فيلم ها در س��طح 

دانشگاه يا محله خود نمايند. 
س��فيرفيلم در راستاي س��خنان روز گذشته 
رياست جمهوري در نمايش��گاه كتاب تهران 
مبني بر »هيچ كس در مميزي بالاتر از وجدان 
عمومي و افكار عمومي نيس��ت« و به منظور 
بازخوردگيري از قضاوت عم��وم اقدام به اين 

عمل كرده است. 
»لكه« فيلم داس��تاني بلند با موضوع فتنه و 
دولت يازدهم اس��ت. خط تعليق اصلي فيلم، 

كشاكش همسر شهيد و مادر يكي از كشتگان 
فتنه با يك مديركل است كه پسرش در سال 
88 به تحريك مديركل به خيابان رفته و جان 
خود را از دست داده اس��ت. اين مديركل كه 
تا پيش از اين مش��روعيت نظام را زير س��ؤال 
مي برد، امروز در پي كسب پست حكومتي در 

همين نظام است. 
مس��تند »من روحاني هس��تم« فعاليت هاي 
مبارزاتي، سياس��ي و اجتماعي دكتر حس��ن 
روحاني در پنج دهه گذشته را روايت مي كند. 
سخنراني تاريخي مراسم ختم حاج آقا مصطفي 
در مسجد ارك، پنج دوره نمايندگي مجلس، 
رياست دبيرخانه ش��وراي عالي امنيت ملّي و 
پرونده هسته اي ايران از اتفاقاتي است كه بدان 
پرداخته شده است. مس��تند »مصاف« به دو 
فتنه 18 تير 78 و حوادث بعد از انتخابات سال 
88 پرداخته و زمينه هاي 10 ساله شكل گيري 
اين دو فتن��ه را كندوكاو مي كن��د. در هر دو 
قس��مت ضمن مرور مهم تر ي��ن رويدادهاي 
داخلي و ترس��يم اقدامات دشمنان خارجي 
براي مقابله با نظام اس��لامي، ب��ه نقش مؤثر 
رهبر انقلاب در روش��نگري و عبور كشور از 

بحران هاي پيش آمده پرداخته مي شود. 

 چرا آب بيني شتر را 
با جهاز شتر اشتباه گرفته ايد؟

ده نمكي، حزب الله و آنها كه عشق قدرت دارند و نه خدمت!

 شرايط ويژه اكران
 براي »لكه« و »من روحاني هستم«

88498436سرويس فرهنگي

   اسماء معتمدي
مصاحب�ه ب�ا ژرار دوپاردي�و هرگ�ز كار س�اده اي نيس�ت، مي داني�م چط�ور مصاحب�ه را ش�روع كني�م ام�ا مش�خص 
نيس�ت چطور يا چگون�ه آن را به پاي�ان برس�انيم. او آدمي جذاب، تند مزاج و افس�رده  اس�ت. س�ه س�ال خوانن�ده بود كه 
بع�د از ورود ب�ه بازيگ�ري، آن را كن�ار گذاش�ت، زي�را بيش�تر علاقه من�د ب�ه ب�ازي در فيل�م ب�ود. زماني ك�ه در فيل�م 
»كلاهب�ردار و رس�تگاري« س�اخته »ژيانوولي« فيلمس�از مع�روف فرانس�وي نقش كوچك�ي بازي ك�رد با چند س�كانس، 
زمينه حض�ور او درعرصه بازيگ�ري فراهم ش�د، در واقع مصاحبه ب�ا ژرار دوپاردي�و ارائه تصوي�ر كوچكي از اين مرد اس�ت. 

هرگز ي�ك بازيگر س�ينما و 
تئاتر، صحنه ب�ازي را ترك 
نمي كند. اين مثل برگي است 
ك�ه از درخت جدا مي ش�ود 
ي�ا جوان�ي ك�ه در جوان�ي 
مي ميرد همان طور كه جيمز 
دي�ن )بازيگ�ر امريكايي كه 
نماد فرهنگ س�رخوردگي 
نوجواني بود( يا گيوم پس�ر 
من بودند. اين اثر اس�ت كه 

باقي مي ماند

آيت الله ناصر مكارم شيرازي مرجع تقليد شيعه 
در قم در پاسخ به استفتايي نظر خود را درباره 
خريد و فروش بن كتاب دانشجويي اعلام كرد. 

 متن سؤال و پاسخ آن به شرح زير است: 
 »س��ايت نمايش��گاه كتاب براي خري��د كتاب، 
بن كتابي اختصاص داده كه قيمت 30000 تومان 
مبلغ نقد در قبال آن پرداخت مي شود ولي مي توان 

با آن تا مبلغ 60000 تومان كتاب خريد. 
 1- آيا خريد و فروش اين بن به مبلغ بيش��تر از 

مبلغ نقدي كه پرداخت شده جايز است؟ 
 2- آيا دانشجويي كه خود به بن كتاب نياز ندارد 
مي تواند بن را بگيرد و ب��ه ديگران هديه بدهد يا 

بفروشد؟ 
 3- در صورتي كه خريد و ف��روش آن بر خلاف 
مقررات باشد، آيا كسب درآمد و بازار سياه درست 

كردن از اين راه مجاز است؟ 
 پاسخ:   1و2 - همه اين امور تابع مقررات نهادي 

است كه بن را توزيع مي كند. 
3- در فرض سؤال جايز نيست.«

نظرآيت الله مكارم شيرازي 
درباره خريدوفروش بن كتاب

  انتشارات فاتحان با 100 اثر 
به نمايشگاه كتاب تهران آمد

معاون ادبيات وانتش�ارات س�ازمان حفظ آثار و 
نش�ر ارزش هاي دفاع مقدس با اشاره به حضور 
انتشارات فاتحان در نمايشگاه بين المللي كتاب 
گفت: انتشارات فاتحان وابس�ته به اين سازمان 
امس�ال با 100 عن�وان كتاب در عرص�ه فرهنگ 
وادبيات دفاع مقدس در بيست وهفتمين نمايشگاه 

بين المللي كتاب تهران حضور يافته است. 
به گزارش روابط عمومي سازمان حفظ آثار ونشر 
ارزش هاي دفاع مقدس سردار علي ناظري با اشاره 
به ضرورت نشر آثار وخاطرات دفاع مقدس و آشنايي 
نس��ل جوان با مفاهيم، فرهنگ وتاريخ اين مقطع 
مهم تاريخي كش��ورمان تصريح كرد: انتش��ارات 
فاتحان وابس��ته به س��ازمان حفظ ونشرآثار دفاع 
مقدس به مدت پنج سال درحوزه نشر ارزش هاي 

دوران دفاع مقدس فعاليت مستمر دارد.  
 وي در همين راستا خاطر نش��ان كرد: در كنار 
فعاليت هاي خود سعي در تجميع حركت ستادي 
در استان ها نموديم كه امسال دو استان خراسان 
رضوي و اصفه��ان هم به طور مج��زا آثار خود را 
عرضه مي كنند. وي تصريح ك��رد: با پيگيري از 
ستاد كنگره ها ي شهدادر استان ها، كتاب هايي 
باموض��وع خوداس��تان ويگان هايش��ان دردفاع 

مقدس منتشر شده است. 
معاون ادبيات و انتشارات س��ازمان حفظ آثار و 
نشر ارزش ها ي دفاع مقدس افزود: با فراهم سازي 
زمينه حض��ور اس��تان ها، فعاليت ه��ا مؤثر تر و 

مثمرثمرتر ادامه خواهد يافت. 
سر دار ناظري با اشاره به برنامه هاي اين انتشارات 
در نمايشگاه بين المللي كتاب و ارائه آثار جديد 
گفت: طي دو نشست رونمايي تعداد هفت عنوان 
كتاب جديد نيز در حوزه ادبيات دفاع مقدس با 
حضور نويسندگان،پژ وهشگران و علاقه مندان 
واقش��ار مختلف مردم و ازجمله س��ردار نقدي 
رئيس سازمان بسيج مستضعفين و سردار فضلي 
فرمانده قرارگاه مركزي راهيان نور سپاه رونمايي 

خواهد شد. 
 وي در ادامه اظهار كرد: انتظار داريم همه اين آثار 
در مدت برگزاري نمايشگاه آماده شود و مراسم 
رونمايي آنها را در همين نمايشگاه برگزار كنيم. 

س��ردار ناظ��ري در ادامه ب��ه معرفي اي��ن آثار 
پرداخت و گفت: سه كتاب از مجموعه روايتگري 
مربوط به منطقه ش��مال غرب منتش��ر مي شود 
كه به منطقه هاي »پاوه«، »مريوان« و »س��قز« 
مي پردازد، همچنين دو اثر نيز درباره ش��هداي 
شاخص س��ال گذش��ته منتشر مي ش��ود كه به 
زندگينامه ش��هيدان »ديالمه« و » سيد طاهره 
هاش��مي« مي پردازد.  معاون ادبيات وانتشارات 
سازمان حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس 
ادامه داد: يكي ديگر از آثاري كه در آستانه انتشار 
قرار دارد به شهداي مهندسي در جنگ تحميلي 
مي پردازد و از ميان اين شهدا زندگينامه مهندس 
شهيد »امير مهرداد« از شهداي جهاددانشگاهي 
ودانش��گاه صنعتي ش��ريف را تش��ريح مي كند. 
همچنين اثري نيز درب��اره زندگي »طيب حاج 
رضايي« با عن��وان »پهل��وان رخصت ب��ده« با 

محوريت بازار و كسبه آن منتشر مي شود. 
انتشارات فاتحان در داخل شبستان مصلي، راهرو 
22 غرفه 2 آماده استقبال گرم از شما علاقه مندان 

به كتاب وكتابخواني است. 

گله  ضرغامي از بودجه صداوسيما
رئيس سازمان صداوسيما واقعي ش�دن بودجه ها را در جهت افزايش ظرفيت هاي 
موجود خواستار شد و گفت با توجه به 165 شبكه برون مرزي و ملي و 7 هزار فرستنده، 

بودجه 3 هزار ميلياردي در سال كفايت ندارد و بايد بودجه ها واقعي تر شود. 
ضرغامي بيان كرد: يكي از پروژه هاي مهم در دس��ت اج��را، تكميل فيبر نوري براي 
سيگنال رساني است كه به دليل مش��كلات مالي هنوز عملياتي نشده است هر چند 
با همت و تلاش مجلس مبلغ 300 ميليارد تومان اعتبار براي اين طرح تصويب شده 
است. رئيس سازمان صداوسيما در بخش ديگري از صحبت هايش از اضافه شدن چهار 
شبكه به جمع شبكه هاي دريافتي تلويزيون در قم خبر داد و اين استان را اولين استان 
در كشور ذكر كرد كه داراي 24 شبكه شده اس��ت. عزت الله ضرغامي سه شنبه شب 
)9 ارديبهشت ماه( در مراسم افتتاح اتاق فرمان در مسجد مقدس جمكران گفت: با 
نصب فرستنده هاي جديد شبكه هاي تلويزيوني سحر، جام جم، نسيم و كوثر به تعداد 
شبكه هاي قابل دريافت در قم افزوده شد. ضرغامي با ابراز خرسندي از راه اندازي اتاق 
فرمان در مسجد مقدس جمكران خاطرنشان كرد: اميدواريم چنين تجهيزاتي زمينه 
بهره مندي از ظرفيت هاي ديني و مذهبي مسجد جمكران را فراهم آورد. رئيس سازمان 
صداوسيما بر نقش مهم پخش برنامه هاي ديني به طور مستقيم اشاره كرد و گفت: 
برخي معتقدند با پخش مستقيم، مردم ديگر به مساجد و مكان هاي مذهبي نخواهند 
رفت؛ در حالي كه اين برنامه ها تأثير زيادي روي مخاطبان دارد و آنها را به برنامه هاي 
مذهبي جذب مي كند. رئيس سازمان صدا و س��يما افزود: قرآن كريم نيز به تعامل و 
اتحاد توجه خاصي دارد به گونه اي كه مطابق با برخي از آيات اين كتاب الهي افرادي وارد 

بهشت مي شوند كه به تعاون و همكاري در زمان حيات خود توجه خاصي داشتند. 

روايت صهبا از سفر رهبر انقلاب به آفريقا در نمايشگاه 
انتشارات صهبا در نخستين روز از نمايشگاه بيس�ت و هفتم كتاب »از هراره تا 
تهران« روايت سفر رهبرانقلاب به زيمبابوه را منتشر كرده است و در غرفه خود 

توزيع مي كند. 
انتشارات صهبا در نخستين روز از برگزاري بيست و هفتمين دوره نمايشگاه بين المللي 
كتاب تهران با تعدادي از عناوين جديد و گذشته خود حضور دارد كه شاخص ترين آنها 
روايت س��فر رهبر انقلاب به زيمبابوه با نام »از هراره تا تهران« است.  اين كتاب در 336 
صفحه تدوين شده كه با ارائه سبكي جديد، سعي دارد ماجراي حضور مقام معظم رهبري 
در اجلاس سران عدم تعهد سال 65 در كش��ور زيمبابوه و اتصال اين اجلاس به اجلاس 
سران عدم تعهد تهران از نقش ايشان در معادلات سياسي جهان پرده بردارد.  مقدمه اين 
كتاب خطبه اول نمازجمعه 7 محرم سال 65 شمسي است كه مقام معظم رهبري در آن 
به مناسبت دهه محرم به تشريح قيام اباعبدالله الحسين)ع( و تبيين ظلم ستيزي و دلايل 
ايجاد ظلم بر بستر قيام عاشورا مي پردازند. كتاب »از هراره تا تهران« در سه بخش اصلي 
هراره، از هراره تا تهران و تهران تدوين شده اس��ت. در بخش هراره حضور مقام معظم 
رهبري در اجلاس س��ران عدم تعهد هراره به صورت روزانه و لحظه به لحظه با توجه به 
اسناد موجود در رسانه هاي آن زمان روايت شده است. در پايان اين بخش هم خطبه دوم 
نمازجمعه اي در مقدمه آورده شده كه شرح ماوقع سفر به اجلاس سران غيرمتعهدها در 
هراره توسط خود ايشان اس��ت.  در بخش از هراره تا تهران اين كتاب، به فرجام مسائل 
سياسي مطرح در آن زمان از جمله مسئله آپارتايد و جنگ ايران و عراق پرداخته شده است. 
بخش تهران كتاب نيز مربوط به سخنراني آيت الله خامنه اي در اجلاس سران عدم تعهد 

تهران و ديدارهاي ايشان با سران كشورهاي شركت كننده در اين اجلاس است.


